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ت  مشــکلا
اقتصادی پزشکان 

خسرونیا ادامه می دهد: جامعه 
پزشکی اصلا تمایل و انتظار ندارد 

که تعرفه ها یا ویزیت پزشکان از جیب 
مردم پرداخت شود. سازمان های بیمه گر 

باید این پول را پرداخت کنند. وقتی بیمه ها 
سرتاسر سال از من و شما رقمی به عنوان حق بیمه 

کم می کنند موظفند که وقتی مردم بیمار می شوند همه 
مخارج درمان آنهــا را بپردازند.رئیس انجمن متخصصان 
داخلی ایرانی درباره مشــکلات اقتصادی پزشــکان هم 
می گوید: پزشک متخصص سراغ دارم که بعد از ۵۰سال 
طبابت فوت کرده و خانواده اش نتوانسته اند برایش مراسم 
ختم بگیرند. من پزشک سراغ دارم که همسرش فوت کرد 
و مخارج کفن و دفن را همکاران فراهم کردند. خســرونیا 
تاکید می کند: قراری که قبلا گذاشــته شده بود، این بود 
که ۸۰درصد حق بیمه را ســازمان های بیمه گر بدهند و 
۲۰درصد را مردم یا فرد بیمه شده. اما الان برعکس شده؛ 
۸۰درصد را بیمه شده پرداخت می کند و فقط ۲۰درصد را 
بیمه می پردازد آن هم اگر بپردازد. چون بعضی وقت ها ۶ تا 

۸  ماه بعد پرداخت می کنند.

تعرفه 45 درصدی هم پاسخگو نیست 
خســرونیا می گوید: حتی اگر تعرفه هــا ۴۵درصد هم زیاد 
شود اصلا نمی تواند شکاف ها را پر و رضایت نسبی پزشکان 
را تامین کند. چون ســطح تورم از پارسال تا امسال به گفته 
خود دولت ۴۰درصد بوده اســت. اما ویزیت پزشکان، سال 
گذشته ۲۵درصد اضافه شد سال قبلش هم همینطور.او تاکید 
می کند:  ما انتظار نداریم که مردم با فشارهای اقتصادی فعلی 
در کشور، تعرفه  پزشکی را از جیب خود بپردازند و لازم است 

که بیمه ها متعهد و خوش حساب باشند. 

هزینههایدرمانچقدربالامیرود؟
باز هم این آخر سالی بحث میزان افزایش تعرفه های پزشکی داغ شده است

اخبار کوتاهعدد خبر

توزیعنیروهایفوقتخصصیپزشکیدرکشور
ابوالفضل باقری فرد، معاون آموزشی وزارت بهداشت: توزیع ۳۴۳ نفر از نیروهای فوق تخصصی در ۲۵ رشته با 
هدف ارتقای سطح کیفی شاخص های آموزشی درمانی و ارائه خدمات گسترده آغاز شد. روند توزیع براساس 

اعلام نیاز دانشگاه ها و با هدف توزیع هوشمند و مبتنی بر نیاز و تأکید بر مشی عدالت انجام می شود.

دارورسانیدرمنزلبهجایفروشاینترنتی
سیدحیدر محمدی، رئیس سازمان غذا و دارو: با فروش اینترنتی دارو به شکل موجود مخالفیم. فروش اینترنتی 
دارو غیرقانونی است و داروهای تقلبی، غیرمجاز و غیرایمن به دست مصرف کننده می رسد. به جای این مسئله 

درحال تدوین دستورالعمل دارورسانی در منزل هستیم تا دسترسی مردم به دارو را در منزل مهیا کنیم.

هیچ اتفاقی نمی افتد
دکتر ایرج خسرونیا، فوق تخصص گوارش و کبد و رئیس انجمن متخصصان داخلی ایران 
در این باره به همشهری آنلاین می گوید: هر سال از افزایش تعرفه ها خبر می دهند و در 
نهایت هم اتفاقی نمی افتد. دوم اینکه پرداختن یا نپرداختن تعرفه ها دست سازمان برنامه 
و بودجه و هیأت دولت اســت و آنها هم توجهی به درخواست وزارت بهداشت و سازمان 

نظام پزشکی در این خصوص ندارند.

پیشنهاد وزارت بهداشت برای 1403
روز گذشــته معاون درمان وزارت بهداشت از پیشنهاد 
افزایش ۴۵درصدی تعرفه های پزشــکی در سال ۱۴۰۳ 
خبر داد. ســال قبل هم ۴۰درصد افزایش تعرفه درنظر 
گرفته شــده بود که فقــط ۲۵درصد آن تصویب شــد. 
به نظر می رســد افزایــش تعرفه  اعلامی نبایــد کمتر از 
۴۰درصد تعرفه سال قبل باشد. پزشکان، وعده افزایش 
مناسب و استاندارد تعرفه های پزشکی را وعده ای توخالی 
می دانند که هر ســال به گوش می رســد و هرگز محقق 
نشده است؛چرا که یک ســر آن به مردم مربوط می شود 
که عده زیادی از آنها توانایی پرداخت ندارند و یک ســر 
آن به بیمه ها که به تعهد و خوش حسابی معروف نیستند. 
پزشکان معتقدند تعرفه های پزشکی ناچیز است و با این 
مبالغ از عهده مخارج خود برنمی آیند.پزشکان  می گویند 
یکی از دلایل گرایش آنها به مشاغل غیرپزشکی، همین 
نا همخوانی تعرفه ها با تورم اســت. مردم هم می گویند 
با وجود حق بیمه ای که ماهانه به ســازمان های بیمه گر 
می پردازند، ویزیت پزشــکان معمولا شــامل حق بیمه 

نمی شود و معمولا مجبورند آن را از جیب خود بپردازند.

پروانه بند پیگزارش
روزنامه نگار

انرژی روزانه را از قندهای ســاده تامین 
کنید چــون شــیوع دیابت در کشــور به 
۱0درصــد )از هــر ۱۱ نفر ۱ نفر( رســیده و 
پیش بینی می شود که ۴ میلیون نفر نیز 
از ابتلای خود به دیابت بی خبر باشند. 
ســیما اورنگ، رئیــس گروه پیشــگیری 
و مبارزه بــا بیماری هــای غیرواگیر مرکز 
بهداشت خوزستان با اعلام این مطلب 
گفته براساس توصیه ســازمان جهانی 
بهداشت، کمتر از ۱0 درصد انرژی روزانه 
باید از قندهای ساده تامین شود اما در 
حال حاضــر به علت افزایــش روزافزون 
بیماری دیابت، اضافــه وزن و چاقی، بر 
تامین کمتر از ۵ درصد انــرژی روزانه از 

قندهای ساده تأکید شده است. 

5
درصد  

مشاوره دولتی و غیردولتی در کشور فعال 
هستند که در حوزه های مختلف خدمات 
ارائه می کنند. معصومه توکلی، مدیرکل 
دفتــر مشــاوره و خدمــات روانشناســی 
ســازمان بهزیســتی در این باره می گوید: 
در حــال حاضــر حــدود ۵00 مشــاور و 
روانشــناس کــه همــه ارزیابی شــده اند، 
در تیم هــای تخصصــی از ۸ صبــح تــا ۱۲ 
شــب فعالیــت می کننــد و در سراســر 
کشــور هر آنچه را که در تــوان دارند، پای 
کار می آورنــد. در مراکز مشــاوره به همه 
گروه های مخاطب  فکر شــده و افراد در 
زمان بحران از هر جای کشــور می توانند 
بــا شــماره تلفــن ۱۴۸0 تمــاس بگیرنــد و 

خدمات دریافت کنند.

3300
مرکز  

اهــداف »پویــش ملــی ســلامت« تاکنون 
محقق شده است. به گفته کورش اعتماد، 
مدیــرکل دفتــر مدیریــت بیماری هــای 
غیرواگیــر وزارت بهداشــت از نظــر میزان 
تحقق اهداف پویش به بیش از ۶0 درصد 
هدف تعیین شده رســیده ایم، اما از نظر 
جمعیت بالای ۱۸ ســال کشور ۴۵ درصد 
این جمعیت کــه حــدود ۶۴ میلیــون نفر 
هســتند یعنــی حــدود ۵۴ میلیــون نفــر 

تاکنون غربالگری و ارزیابی شده اند.

60
درصد

  این کودکان با خطر نابینایی مواجهند 
برنامه غربالگری تنبلی چشم هر سال اجرا می شود، اما ۲۰درصد 
خانواده ها در کشور در این طرح مشــارکت نمی کنند که این 
مســئله منجر به بروز معلولیت و نابینایی در کودک می شود. 
دکتر کاوه ابری اقدم، دانشــیار چشم پزشــکی دانشگاه علوم 
پزشکی ایران درباره تنبلی چشم به ایرنا گفت: »بهترین زمان 
برای تشخیص و پیشگیری از تنبلی چشم تا قبل از سن 7سالگی 
است و تشــخیص بموقع به ویژه در بیماری های آب مروارید و 
افتادگی پلک اهمیت فراوانی دارد. اگر درمان فوری و بموقع در 
بیماری تنبلی چشم صورت نپذیرد، می تواند منجر به کاهش 
شدید بینایی کودک شــود. بنابراین، غربالگری بینایی منظم 
برای کودکان بسیار مهم است، اما شــرکت در این غربالگری   

برای خانواده ها اجباری نیست.«

  تهرانی ها، رکورددار فوت و مسمومیت
در پاییز امســال به دلیل استنشــاق گاز منواکسیدکربن 
۱۲۳نفر فوت و ۲هزار و۱۴7 نفر مسموم شدند. این آمارها 
البته به  گفته بابک یکتاپرســت، معاون ســازمان اورژانس 
کشور نسبت به سال گذشته کمتر بوده، اما خانم ها بیشترین 
آمار مســمومیت را داشته اند. یکتاپرســت ادامه می دهد: 
»استان های تهران، خراســان رضوی و آذربایجان شرقی 
هم به ترتیب بیشترین آمار مسمومیت و استان های تهران، 
اصفهان و کرمانشــاه بیشــترین آمار فوتی ها بر اثر انتشار 
گاز منواکسیدکربن را داشــته اند. از مجموع این آمارها هم 
در تهران ۳7۵نفر مســموم شــدند و ۲۲نفر فوت کردند تا 

تهرانی ها رکورددار هر دو مورد باشند.«

  وضعیت نامعلوم دانشجویان مظنون به تقلب 
بحث داوطلبان شبهه دار، داغ شده و اهمیت آن هم به این دلیل 
است که رضا صابری، رئیس مرکز حقوقی، لوایح و امور مجلس 
وزارت علوم چند روز پیش گفته که تمامی مظنونان به تقلب 
در کنکور، داوطلب رشته پزشکی هستند. این در حالی است 
که شورای  عالی انقلاب فرهنگی هم در این باره تصمیم گرفته 
که هیأت های عالی در ۲وزارتخانه بهداشت و علوم در این باره 
رســیدگی انجام دهند، اما وزارت بهداشت تأکید می کند که 
داوطلبان شبهه دار در ابتدا با بررسی موضوع از سوی سازمان 
سنجش به وزارت بهداشت معرفی خواهند شد و تا به این لحظه 
چیزی در این زمینه به آنها گفته نشده و سنجش، لیستی از این 

داوطلبان را به وزارت بهداشت اعلام نکرده است.

از دیروز ماجرای رشد تعرفه های پزشکی با رقمی که وزارت 
بهداشت اعلام کرده ، حســابی خبرساز شده است. مردم 
می گویند که این عددها بالاست و نمی توانند پرداخت کنند. 
پزشکان هم می گویند این هزینه هایی که بابت تعرفه های 
پزشکی در نهایت به آنها پرداخت می شود کفاف زندگی شان 
را نمی دهد. دست آخر هم که سازمان برنامه و بودجه باید 
تصمیم نهایی را بگیرد. اما اصل ماجرا چیســت و آیا مردم 

باید نگران باشند؟ 

8080  درصددرصد
هزینه های تشخیص و درمان راقرار بود سازمان های 

بیمه گر پرداخت کنندو ۲0 درصد رامردم، اما این شرایط 
اکنون برعکس شده است

2525  درصددرصد
افزایش تعرفه پزشکی در ۱۴0۲ تصویب شد اما این رقم در 

ابتدا ۴0 درصد پیشنهاد شده بود 

4545  درصددرصد
پیشنهاد وزارت  بهداشت برای افزایش 
تعرفه ها  در ۱۴0۳ است
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همین اسفند پارســال بود که مدیرکل دفتر 
نظارت بر عرضــه و نمایش فیلم ســازمان 
ســینمایی از بلیت 60هزار تومانی رونمایی 
کرد و از شناورشــدن قیمت بلیت سینماها 
براســاس درجه کیفی، موقعیت جغرافیایی 
سالن سینماها و سانس های مختلف خبر داد. 
جز سینماداران و برخی تهیه کنندگان، کسی 
از این خبر خوشحال نشد. سینماداران معتقد 
بودند که هزینه ثابت شامل هزینه های برق، گاز 
و حقوق پرسنل و هزینه نگهداری از سینماها 
افزایش یافته و قیمت قدیمی بلیت، پاسخگوی 
هزینه های آنها نیست. برخی تهیه کنندگان 
هم اعتقاد داشــتند که با توجه به تعداد کم 
سینماروها، افزایش قیمت بلیت، راهی منطقی 
برای شکست نخوردن فیلم شان در گیشه است.

افزایش در کارنیست
مدیر سینما آزادی، درباره گران شدن بلیت سینما 
به همشهری گفت:  افزایشی صورت نگرفته. صرفا 
قیمت بلیت دو سئانس پیک در روزهای پنجشنبه 
و جمعه زیاد شده. به اینکه نمی شود گفت افزایش 
قیمت بلیت. یک روز نیم بها هم که اضافه شده است. 
من اسم این را افزایش قیمت بلیت نمی گذارم. من 
رســانه ها را دعوت می کنم که یک روز با همدیگر 
برویم و هزینه های ۵پردیس تهران را از نزدیک 

بررسی کنیم. سینما که بوتیک نیست فقط 
یک لامپ در آن روشن باشد. 

ســینما مجموعه ای از خدمات است که 
ارائه آنها به تماشاگر هزینه بر است. تهویه 

مناســب، کیفیت صندلی، پروژکتور 
و خیلی موارد دیگر هزینه بر است 

و رایــگان نیســت. الان قیمت 
یک پروژکتــور که قبل از 

 تحریم می خریدیــم ۲۰۰میلیون تومان، شــده
 ۸۰۰میلیون تومان.

ســجاد نوروزی همچنین گفت: اگر قرار اســت 
خودمان را با بقیه دنیا مقایســه کنیم، چیزهای 
دیگرمان هم باید شــبیه آنها شــود. در بقیه دنیا 
مخصوصا اروپــا، هزینه زیرســاخت فضاهای 
فرهنگی و هنری با حاکمیت اســت. مثلا 
مراکز فرهنگی پول آب و برق نمی دهند. 
حاکمیت این هزینــه را تقبل می کند. 
وقتی شکل بقیه دنیا شدیم، بعد خودمان 
را با آنها مقایســه کنیم. از طرف 
دیگــر، می خواهیــم همــه 
 چیز را هــم بیندازیم گردن 
ارشاد. ۴۰ سال است که این 

کشــور نظام صنفی ســینما دارد، اما چه قدمی 
برای ســینما برداشــته؟ چه خروجی ای داشته؟ 
در کدام یک از مســائل بنیادی سینما راه حل ارائه 
داده؟ قیمت گذاری بلیت ســینما آخرین حلقه از 
یک زنجیره اصلی اســت، برای کدام  یک از اجزای 
این زنجیره کاری شده است؟ مدیر سینما آزادی 

در انتها افزود: مگر قیمت چــه چیزی ثابت مانده 
که قیمت  سینما بماند؟ ما در یک چرخه تورمی 
دست وپا می زنیم و طبیعی است که بلیت سینما 
هم گران شود. این حرف ها یعنی اینکه من موافقم 
گران شدن هستم؟ نه، من فقط آینه ای برابر این 

وضع گرفته ام.

سرپاماندنسینماباافزایشقیمت
مدیر سینما آزادی می گوید: اتفاقی که رخ خواهد داد نامش افزایش بلیت سینما نیست

گروه 24گزارش

  بازگشت فیلم اولی ها 
به جشنواره فیلم فجر

چهل و دومین جشــنواره فیلم فجر، پررونق تر از گذشته برگزار 
می شود؛ این نکته ای اســت که مجتبی امینی، دبیر جشنواره 
چهل و  دوم بر آن تأکید دارد. امینی در ششمین همایش سراسری 
مدیران کل فرهنگ و ارشاد اسلامی اســتان ها که روز شنبه ۹ 
دی ماه در باغ زیبا برگزار شد، گفت: امسال اوضاع خوبی داریم. 
شرایط آرام و تعاملات بهتر شده و حس و حال خوبی بین اهالی 
سینما شکل گرفته است. التهاب از بین رفته و با توجه به شرایط 
اقتصادی و رونق اقتصادی ســینما، خط تولید فیلم ها امسال 
ویژه تر بوده اســت؛ به گونه ای که در قیاس با ۱۰سال گذشته، 
امسال آمار خوبی در ثبت نام بخش ملی داشتیم. امسال ۱۱۵فیلم 

در بخش ملی ثبت نام کرده اند که اتفاق ویژه ای است.

ویترین متنوع یک جشنواره پررونق
مجتبی امینی تأکید کرد: براساس همین آمار، جشنواره پررنگ 
و پررونقی خواهیم داشــت. در زمینه تنوع ژانــری هم از آثار 
اجتماعی و طنز گرفته تا فیلم های سیاســی و دفاع مقدسی در 
جریان تولید داشــته ایم که همه آنها پیگیر حضور در جشنواره 
هستند. فیلم هایی از کارگردانان صاحب نام هم خواهیم داشت 
که جشنواره امسال را در رده جشنواره های پرمغز و پرشور قرار 

خواهد داد.

ثبت نام 51 فیلمساز فیلم اولی در جشنواره امسال
دبیــر جشــنواره در ادامه با اشــاره بــه ترکیب آمــاری آثار 
متقاضی گفت: آثــار متنوعی در این دوره خواهیم داشــت. در 
حوزه فیلم کودک ۵فیلم ثبت نام کردند. ۱۱فیلم طنز متقاضی 
حضور هستند. ۳۵فیلم اجتماعی، ۱۵فیلم دفاع مقدس و 7فیلم 
دینی هم فرم تقاضــای حضور را تکمیــل کرده اند. این عددها 
امیدوارکننده هستند و امیدواریم بتوانیم شرایطی را مهیا کنیم 
که فرایند اعلام نظر هیأت انتخاب به خوبی طی شــود. امینی 
تأکید کرد: امسال با توجه به حضور پررنگ فیلم اولی ها، بخش 
ویژه فیلم اولی ها به جشنواره اضافه خواهد شد که فیلم های جدی 
برای حضور در این بخش داریم. در بخش بین الملل هم که سال 
گذشته به خوبی برگزار شد، امسال ۶۲۱فیلم از ۸7کشور ثبت نام 
کرده اند که در ۲ بخش رقابت می کنند. برآورد ما این اســت که 
۲۵۰مهمان خارجی داشته باشیم و حضورشان هم پررنگ خواهد 
بود. یک نگاه ویژه در حوزه غزه خواهیم داشت که اگر کمی جلوتر 
برویم، موضوعات مرتبط با آن را اعلام خواهیم کرد. این موضوع 

یکی از موضوعات مهم جشنواره امسال خواهد بود.

انیمیشنجشنواره

نمایش خانگی

»اسطوره« منتشر می شود
انیمیشن کوتاه »اسطوره« 
و  تهیه کنندگــی  بــه 
کارگردانی سیدمصطفی 
حسینی به عنوان تازه ترین 
محصول مرکز فیلم جوان 
ســوره در رثای رشادت 
حاج قاســم ســلیمانی 

به زودی منتشر می شود.»اسطوره« با بهره گیری از تکنیک 
کمیک موشن و به صورت 2D در »استودیو پویانو«ی مشهد 
و در رویداد هنر حماسی حوزه هنری خراسان رضوی، توسط 
تیمی جوان به تولید رسیده و همزمان با فرارسیدن سالگرد 
شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی رونمایی خواهد شد.این 
کمیک موشن ۱۲ دقیقه ای به عنوان نخستین اثر پویانمایی 
توصیف گر رشادت ها و قهرمانی این سردار بلندآوازه در راه 

ایمان و آرمان است.

مدیری با »اسکار« 1۸دی ماه می آید
رئالیتی شو »اسکار« به  کارگردانی و اجرای مهران مدیری ۱۸دی ماه 
منتشر می شــود. ظرف چند  ماه اخیر موضوع صدور مجوز پخش 
این برنامه از سوی ساترا حاشــیه هایی را در فضای مجازی ایجاد 
کرده بود. اسکار، یک رئالیتی شــو چالش محور است که مهمانان 
آن همگی از بازیگران و افراد مشهور هستند. در این برنامه، هر فرد 
تلاش می کند چالش خــود را به خلاقانه ترین روش 
ممکن اجرا کند و رقابت بر سر تندیس اسکار 
خواهد بود. هر مهمان براساس نحوه 
انجام چالش خود از مجری اصلی 
برنامه امتیاز دریافت می کند و 
براســاس امتیازهای دریافتی 
برنده تندیس اسکار مشخص 
می شود، همچنین مهمانی که 
کمترین امتیاز را دریافت کند 
یک مســئولیت اجتماعی 

برعهده خواهد گرفت.

چرخهاکراندرسینمایمستندایرانمعناندارد
سعید رشــتیان، تهیه کننده فیلم مستند: متأسفانه در ســینمای مســتند ایران چیزی به نام »چرخه اکران« 
نداریم؛ فیلم ها برآورد و سپس پخش می شــوند! تقریباً همه درآمدها و عواید گروه مستندساز نیز از همین 

برآوردها است و کسی از پخش مستند چیزی به دست نمی آورد./ تسنیم

قیمتواقعیبلیت۴۰۰هزارتوماناست
علی سرتیپی ، تهیه کننده ، پخش کننده و سینمادار:  اگر بخواهیم قیمت بلیت را واقعی کنیم باید با توجه به 
تورم حداقل آن را به ۳00 تا ۴00 هزار تومان برسانیم ولی نمی توانیم چنین کاری کنیم. دولت باید کمک کند 

و درصدی از هزینه ها را متقبل شود تا این ارزان ترین تفریحی که الان برای مردم باقی مانده از دست نرود.

بلیتنیمبهادرروزهایدوشنبهوسهشنبه
 طرح بلیت نیم بها در روزهای دوشنبه و سه شنبه از 11دی ماه اجرا می شود و چنانچه این طرح 
به نفع مخاطبان و اقتصاد سینما باشد، اجرای آن ادامه خواهد داشت. در غیراین صورت، پس 
از اجرای آزمایشی، به همان شیوه قبل یعنی نیم بها بودن یک روز در هفته بازمی گردد. جدا از 
تماشاگران 21میلیون نفری، سینما تا اینجای سال   که نسبت به سال گذشته رشدی 7میلیون 
نفری را نشان می دهد، احتمالا آنچه به مسئولان در اخذ این تصمیم قوت قلب داده، بهای گزاف 

بلیت های کنسرت ها و معدودی از تئاترها با حضور چهره های مشهور سینماست.
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